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《拜將臺》2108 黑盒劇場版 飾演 蕭何 
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粵劇名伶呂玉郎之子，1958 年廣州市粵劇
學校第一屆學生，後調到廣東省粵劇院青
年演員訓練班作重點培訓。拜名丑文覺非
為師，習丑生、武生，任廣東省粵劇院三
團丑生。 

移居港後，繼續粵劇工作，在鳴芝聲等各
大劇團任職武生。 
 
呂氏致力粵劇的發展和承傳工作。現任香
港粵劇發展基金委員、香港八和會館培訓
組主任、香港八和粵劇學院課程主任。 
 
Son of the renowned Canto-opera actor Lü Yulang, 
he graduated from the Guangzhou Cantonese 

Opera School in 1958, being the first cohort. He was later transferred to the Class for Young Actors 
of the Guangdong Province Cantonese Opera College for elitist training. He formally became an 
apprentice-pupil of the renowned clown-role actor Wen Juefei. His specialized roles are clown and 
worrier. He was the leading clown of the Third Troupe of Guangdong Province Cantonese Opera 
College 
. 
After moving to Hong Kong he continues to work in the Canto-opera circle. He has been playing 
the worrier role in major troupes, including the Rising Star Cantonese Opera Troupe. He is 
committed to the development and inheritance of Canto-opera. He is currently a committee 
member for the Hong Kong Cantonese Opera Development Fund and the Director of Training of 
the Cantonese Opera Academy of Hong Kong. 

 

 


